

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix - Travail - Patrie

MINISTRE DES FORETS
ET DE LA FAUNE

SECRETARIAT D'ETAT

SECRETARIAT GENERAL

DIRECTION DE LA FAUNE
ET DES AIRES PROTEGEES



BP 34430 Yaoundé
Tél : 222 23 92 28

REPUBLIC OF CAMEROON
Peace - Work - Fatherland

MINISTRY OF FORESTRY
AND WILDLIFE

SECRETARIAT OF STATE

SECRETARIAT GENERAL

DEPARTMENT OF WILDLIFE
AND PROTECTED AREAS

N° **0108** /CRP/MINFOF/SG/DFAP/SDAP

Yaoundé, le **14 JUIN 2023**

Communiqué Radio-Pressé

Le Ministre des Forêts et de la Faune, Président du Comité National « Man and Biosphere » informe l'opinion qu'à l'occasion de la tenue de sa 35^{ème} session au siège de l'UNESCO à Paris, le Conseil International de Coordination du Programme sur l'Homme et la Biosphère (CIC-MAB) a approuvé ce jour, 14 juin 2023, la candidature de la forêt tropicale de Korup au statut de Réserve de Biosphère. Cette forêt tropicale englobe le Parc National de Korup dans la Région du Sud-Ouest.

L'intégration de la Réserve de Biosphère de la forêt tropicale de Korup au Réseau Mondial des Réserves de Biosphère (RMRB) qui compte aujourd'hui 748 sites répartis dans 134 pays, vient porter à cinq (05) le nombre de « Réserve de Biosphère » au Cameroun, en prenant en compte les autres sites faisant déjà partie dudit réseau notamment Doumba-Rey en 2022, Bénoué en 1981, Dja en 1981 et Waza en 1979.

Cette désignation de « Réserve de Biosphère » attribuée par l'UNESCO, induit de réelles opportunités pratiques pour le développement durable ; elle témoigne par ailleurs de la forte implication du Cameroun dans la recherche et la sensibilisation visant à encourager des pratiques innovantes en matière de gestion durable des aires protégées, en mettant l'Homme au centre des préoccupations de la Conservation.

Le Gouvernement sous la Très Haute Impulsion du Chef de l'Etat et la coordination du Premier Ministre Chef du Gouvernement, reste déterminé à poursuivre ses efforts visant à concilier les objectifs de conservation et ceux du développement socioéconomique des populations riveraines des Aires Protégées. /-

Le Ministre des Forêts et de la Faune



Jules Doret NDONGO

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix - Travail - Patrie

MINISTRE DES FORETS
ET DE LA FAUNE

SECRETARIAT D'ETAT

SECRETARIAT GENERAL

DIRECTION DE LA FAUNE
ET DES AIRES PROTEGEES



P.O Box: 34430 Yaounde
Phone: 222 23 92 28

REPUBLIC OF CAMEROON
Peace - Work - Fatherland

MINISTRY OF FORESTRY
AND WILDLIFE

SECRETARIAT OF STATE

SECRETARIAT GENERAL

DEPARTMENT OF WILDLIFE
AND PROTECTED AREAS

N°. 0108 /PR/MINFOF/SG/DFAP/SDAP Yaounde, 14 JUN 2023

PRESS RELEASE

The Minister of Forestry and Wildlife, Chairman of the "Man and Biosphere" National Committee, hereby informs the public that, during its 35th session at UNESCO headquarters in Paris, the International Coordinating Council of the "Man and the Biosphere Programme (ICC-MAB)" today, 14 June 2023, approved the Korup Rainforest's application for Biosphere Reserve status. This Rainforest includes the Korup National Park in South-West Region.

The integration of the Korup Rainforest Biosphere Reserve into the World Network of Biosphere Reserves (WNBR), which today includes 748 sites in 134 countries, brings the number of 'Biosphere Reserves' in Cameroon to five (05), taking into account the other sites already part of the said network, namely Doumba-Rey in 2022, Bénoué in 1981, Dja in 1981 and Waza in 1979.

The designation of this « Biosphere Reserve » by UNESCO, woffers real practical opportunities for sustainable development. It also testifies Cameroon's engagement in research and sensitization targeting innovative practices in the sustainable management of Protected Areas, putting Man at the center of his preoccupations.

The Government under the leadership of the Head of State and the Coordination of the Premier Minister Head of Government, remains determined to continue striving to reconcile the objectives of both conservation and the socio-economic development of locals living around Protected Areas.

Le Ministre
The Minister

Jules Doret NDONGO,
Minister of Forestry and Wildlife